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Geachte commissieleden, raadsleden en college van Burgemeester en Wethouders, 
 
Namens alle basisscholen in de gemeente Zevenaar kom ik vanavond met een belangrijke 
boodschap.  
 
Wij willen u, namens alle kinderen uit Zevenaar, hartelijk danken voor 45 jaar Natuur- en Milieu 
Educatie in Zevenaar, waarvan 30 jaar in de Liemers. Al 45 jaar wordt het basisonderwijs 
ondersteund met een praktische invulling van de methode natuuronderwijs. Geheel passend binnen 
de competenties van het kind: zelf ontdekken, doen en ervaren. Een essentiële grondlegger voor de 
ecologische basisvorming van onze toekomstige burgers. Kinderen leren door te doen en te ervaren: 
wat kinderen onthouden na zo'n 6 weken bestaat voor 75% uit wat ze gedaan hebben, tegenover 
10% van wat ze gelezen hebben. 
 
De wereld verandert, sociale media trekt kinderen steeds meer naar een scherm. Er wordt minder 
gesport, minder buiten gespeeld. Kinderen komen minder in de natuur en leren de waarde hiervan 
niet meer kennen. Het lukt basisscholen niet om de waarde voor de natuur zelf aan te bieden. Wij 
hebben daarbij de hulp van externe instantie zoals de NME nodig. Als de gemeente Zevenaar stopt 
met het ondersteunen van de NME verdwijnt de kern van de oplossing. Door Natuur- en 
Milieueducatie staan leerlingen in de klas met hun neus boven de bak met kikkervisjes die we volgen 
van kikkerdril tot kikker. Natuurspeurtochten worden uitgezet waar kinderen onder begeleiding van 
de vrijwilligers door het bos kunnen lopen en ontdekken. Zonder de NME vallen leerkrachten in het 
basisonderwijs terug op datgene wat een lesmethode aanbiedt. Je gaat schrijven en tekenen over de 
natuur, erover praten en misschien een film kijken. Maar het is een enorm verschil wanneer je een 
bos beschrijft alsof je erin kunt lopen. En alleen door de natuur te voelen, ruiken en ervaren leren 
kinderen de natuur te waarderen. Dat is de winst van het NME! 
 
Nu de continuïteit van het NME-aanbod bedreigd wordt, komt hiermee de natuur- en milieueducatie 
ernstig in de knel. 
 
Onze leerkrachten hebben niet meer de tijd, de middelen en de kennis over natuur, milieu en 
duurzaamheid om dit allemaal zelf op zich te nemen. In deze tijd is de noodzaak aan goed 
natuuronderwijs alleen maar groter geworden, scholen van nu hebben minder tijd dan 30 jaar 
geleden. Aan alle kanten wordt aan ons getrokken, we moeten sterke en maatschappelijk betrokken 
burgers grootbrengen: de maatschappij, die ben jij! 
 
Met ondersteuning van de vrijwilligers en beroepskrachten van NME Liemers lukt het onze 
leerkrachten gewoonweg beter om onze kinderen van jongs af aan te interesseren voor de natuur, 
maar ook voor wat betreft voeding en gezondheid, duurzaamheid en klimaatsverandering. Ook 
daarvoor is de NME belangrijk. Zij bieden een passend lesaanbod om al deze onderwerpen op een 
goede manier in de klas terug te laten komen.  
 
45 jaar lang maken alle scholen in Zevenaar volop gebruik van de mogelijkheden die NME Liemers 
biedt. Al 45 jaar lang bereiden vrijwilligers met steun van enkele beroepskrachten 
onderwijsactiviteiten voor. Onderwijsactiviteiten waarmee leerkrachten hun leerlingen kunnen laten 
ontdekken, ervaren en onderzoeken. Al 45 jaar ontwikkelen zij zo belangstelling en 
verantwoordelijkheid voor de leefomgeving bij de jonge inwoners van Zevenaar. 



Wij (en ik spreek hierbij namens alle directeuren van de basisscholen in de gemeente Zevenaar), 
willen u bedanken voor deze 45 jaar, maar doen tevens een appèl op u, de commissieleden, 
gemeenteraadsleden en het college van Burgemeester en Wethouders. Wij verzoeken u om ook in 
de toekomst NME Liemers intact te houden en onder de vleugels van de gemeente te laten 
opereren. Zet daarom natuur- en milieueducatie ook vanaf 2022 op de begroting.  
 
Een korte termijn bezuiniging op NME is een lange termijn bezuiniging op de leerbaarheid in De 
Liemers. Wij hebben milieubewuste en betrokken burgers nodig. Bewustwording en betrokkenheid 
bij jonge kinderen, onze toekomstige burgers, te ontwikkelen is een belangrijke en gezamenlijke taak. 
Niet alleen van de scholen, maar net zo goed van de gemeente. Daarom luiden wij de noodklok. 
 
Wij houden van een positieve insteek. Ondanks de dreiging van sluiting zijn we blij met uw steun, al 
45 jaar, aan dit initiatief van uw voorganger. Wij willen onze dank daarvoor uitspreken namens al 
onze leerkrachten, leerlingen en hun ouders. 
 
Met vriendelijk groet, 
 
Wendy Tijsterman 
Directeur IKC De Tamboerijn 
 


